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          Lightweight steel concrete structures (LSCS) constitute an innovative building structure type that can be used both for load-bearing and enclosing purposes. They consist of steel profile – usually galvanized and cold-bent – filled with a monolithic foam concrete with 200 kg/m{3} and more density value, and with fiber cement panel sheathing. These structures can be used in industrial and civil buildings as internal and external bearing and enclosing wall structures, and as slabs. According to the LSCS production method, prefabricated panels (walls and slabs) and building site performed constructions are distinguished. The article presents the experimental studies on bearing capacity of LSCS subspecies i.e. representing slab panels made of galvanized steel profile, medium grade density monolithic foam concrete D400, and sheathing boards "Steklotsem". The paper confirms that such panels can be used in civil buildings and withstand the appropriate load, regulated by the current codes and rules. Moreover, it has been experimentally proved that the foam concrete, despite its own extremely low strength class, actually includes in the operation, preventing such effects as stability local loss, destruction and profile steel elements warping and increases the slabs overall load capacity by 20–25 %.
        

        
          Легкие сталебетонные конструкции (ЛCБК) – инновационный тип конструкций, которые могут быть как несущими, так и ограждающими. Они состоят из профилированной стали – обычно оцинкованной и холодногнутой – заполненной монолитным пенобетоном с плотностью 200 кг/м{3} и более и обшивкой из фиброцементных панелей. По способу производства ЛCБК различают сборные панели (стены и плиты) и монолитные. Представлены экспериментальные исследования несущей способности подвидов ЛCБК: панелей из оцинкованного стального профиля, монолитного пенобетона средней плотности D400 и обшивочных панелей "Стеклоцем". Подтверждается, что такие панели могут использоваться в гражданских зданиях и выдерживать соответствующую нагрузку, регулируемую действующими строительными нормами. Кроме того, экспериментально доказано, что пенобетон, несмотря на свой низкий класс прочности, фактически помогает предотвращать потери местной устойчивости, разрушение и деформацию профилей стальных элементов в поперечном сечении и увеличивает общую несущую способность плит на 20–25%.
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